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VERSLAG 
Vastgesteld 10 november 1982 

De vaste Commissie voor Justitie1, belast met het voorbereidend 
onderzoek van dit ontwerp van wet, brengt het volgende verslag uit. 

De leden van de fractie van de P.v.d.A. meenden, dat de toelichting op dit 
ontwerp helaas erg summier is. Zij meenden dat de Regering langs deze 
weg enige bezuinigingen nastreeft. Dit is een streven dat deze leden 
vanzelfsprekend onderschrijven. Zij meenden echter, dat zo'n overweging 
dan ook expliciet genoemd dient te worden. Immers, een goede afweging 
van de voor- en nadelen van deze voorstellen is huns inziens geboden. 
Deze maatregelen zullen ongetwijfeld het effect hebben van een minder 
frequent beroep op de rechtbank en betekenen in die zin een ontlasting 
daar. Enige kwantificering van dit effect kwam deze leden echter wel 
gewenst voor. Zij konden zich niet aan de indruk onttrekken dat er nu een 
willekeurige keuze voor deze verhoging is gedaan. Is het gezien de dalende 
inflatievoet en inkomensverwachtingen gerechtvaardigd deze extrapolatie 
te hanteren, zo vroegen zij? Ware het niet beter te kiezen voor een indexe-
ringspercentage in plaats van deze toch vrij acute sprongsgewijze aanpas-
singen? 

Wat betekent dit voorstel, zo wilden deze leden met name weten, voor de 
mogelijkheden in bepaalde gevallen een beroep te kunnen doen op gratis 
rechtshulp in geval een aantal andere regeringsvoornemens doorgevoerd 
worden? Zij dachten bij voorbeeld aan geschillen omtrent nakoming van 
betalingsverplichtingen bij voorbeeld uit huur of kosten voor levensonder-
houd. In recente uitspraken met name ten aanzien van huurgeschillen 
konden zij niet direct een constante jurisprudentie ontdekken en het leek 
hen in die gevallen toch wel gewenst om in een aantal gevallen in hoger 
beroep te kunnen gaan. Wordt dit nu, gezien de financiële grens, niet 
vrijwel onmogelijk in gemiddelde huurzaken? 

Bovendien vernamen deze leden graag of voor geschillen tussen ex-echt-
genoten over niet-nakoming van onderhoudsverplichtingen ook de kanton-
rechter bevoegd is een gerechtelijk bevel tot betaling te geven. 

Zowel bevoegdheids- als appellabiliteitsgrens maakt het aantal gevallen 
waarin de kantonrechter de enige feitelijke instantie is aanzienlijk groter. 

Deze leden meenden dat met name een uitgebreidere motivering nodig 
is ten aanzien van hetmaximumbedrag terzake waarvooreen betalingsbevel 
kan worden verkregen. Zij zagen juist in economisch moeilijke tijden dat 
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door het nogal snel toewijzen van deze bevelen aan kredietverleners die in 
het verleden niet altijd even zorgvuldig geopereerd hadden, erg veel 
moeilijkheden ontstaan. Enige toetsing van de wijze waarop aan de 
betalingsverplichting voldaan moet worden en welke moratoire interessen 
aanvaardbaar zijn zal veel ellende voor lagere inkomens kunnen voorkomen. 
Juist voor lagere inkomens in deze tijd is dit veelal zeer onontbeerlijk en 
een wijze rechter kan dit vaak bewerkstelligen. Indien ook voor relatief 
hoge bedragen zonder meer een bevel afgegeven kan worden zullen de 
maatschappelijke kosten veelal hoger zijn, doordat gemeentelijke sociale 
diensten dan tot schuldsaneringsregelingen moeten komen, een extra last, 
zij het elders, voor de overheid, aldus de leden van de P.v.d.A.-fractie. 

Met een tijdige beantwoording van deze vragen en opmerkingen acht de 
commissie openbare behandeling van dit antwoord voldoende voorbereid. 

De waarnemend voorzitter van de commissie, 
Tripels 

De griffier van de commissie, 
Kerkhofs 
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